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 "ניצביםפ' "
 המפתח לכל הדלתות

שופר, כי ברצונו שהוא יהיה -הבעש"ט הורה פעם לתלמידו רבי זאב קיציס ללמוד את הכוונות של תקיעת
ר בהרבה כוונות, שיש בהן פרטים רבים, מדרשו. למד רבי זאב את הכוונות, ומאחר שמדוב-התוקע בבית

 רשם אותן על דף נייר שהניחו בכיס בגדו, כדי שיוכל להביט ברשימות הללו בעת התקיעות.
 ליון הנייר יאבד.ילא מצא הדבר חן בעיני הבעש"ט ומן השמים גרמו לכך שג

 ו עמו. כשהגיע רבי זאב לסידור התקיעות, החל לחפש את דף הנייר ונחרד לראות שהוא איננ
לב, שכן מתוך כך שסמך על הרשימות לא שינן כראוי את הכוונות, ועתה לא ידע מה -הדבר גרם לו שברון

 לב ומרירות עצומה פרץ בבכי מר ונאלץ לסדר את התקיעות בלי שום כוונות.-לכוון. מתוך כאב
 אחרי התפילה אמר לו הבעש"ט:

ים לכל דלת. אך באמצעות הגרזן ניתן לפתוח בהיכל המלך יש הרבה חדרים והיכלות ויש מפתחות שונ
 את כל השערים. הכוונות הן המפתחות לשערים של מעלה, ולכל שער והיכל דרושה כוונה אחרת. 

 אולם לב נשבר פותח את כל השערים.
 (דאתר חב")          
        

 
 נר זיכרון

 
 

 ד' תשרי תש"ן - ז"ל בלום-גיטל גרטי

 ד' תשרי תש"ל -ז"ל  הניה דויטש

 

 ה' תשרי תשס"א -ל ז" אלחנן מייסטר

 

 ה' תשרי תשנ"ח -ז"ל  זיבוץ-נהירחל ב

 ה' תשרי תשע"ד -ז"ל  שלום-ולה בן
 
 

 
 

 שהשמחה במעונם
                                                 

 מזל טוב 
 

 דניאלה.ליוסף, בת לישעיה וללזהבה ולדן ולס ולכל המשפחה להולדת הנינה, נכדה לתקוה ו
 

 י פורת ולכל המשפחה לנשואי הנכד יוני, בנם של בת שבע ומאיר עם מור.למשה ולנעמ
 
 

 
 

 

 . 054-6746373 נהג אמבולנס: -כונן בריאות  :ורנות מרפאהת
 
 

 

 

 זמני  שבת
 

  18:20ת                  דלקת נרוה 
 

 18:40 מנחה וקבלת שבת  

 

 08:30 שחרית 

 

 30:13 מנחה א'  

 

 18:00 מנחה ב' 

 

 19:25 בתצאת הש 
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 פינת ההלכה

 "כי קדוש היום לאדוננו..."
 

א. מדליקים נרות ומברכים "להדליק נר של יום טוב"  ערב ראש השנה:
ב. מברכים "שהחיינו" בשני הלילות; בלילה הראשון, כפי שנוהגים ".  ו"שהחיינו

 פי שהחידוש היה בלילה הקודם. כדי-על-בכל חג. גם בלילה השני מברכים כך, אף
לצאת מספק נוהגים ורצוי להניח בלילה השני בגד או פרי חדש, ולכוון בברכת 

ג. בלילה השני אסור להדביק את הנרות לפמוטים, לכן יש להכינם לפני ראש  ."שהחיינו", על הדבר החדש

ג. מוסיפים בתפילת העמידה את קטעי התפילה  .פעמיים שאינם נדבקים-השנה, או להשתמש בנרונים חד
ים לעשרת ימי תשובה, כפי שכתובים במחזורים. מי שטעה ואמר "האל הקדוש", במקום "המלך המיוחד

הקדוש", ולא נזכר תוך כדי דיבור, צריך לחזור ולהתחיל את תפילת ה"עמידה". טעות בתוספות האחרות 

 יש בו ממש. כפי שנמצא בתנ"ך –ד. חכמינו ז"ל אמרו במספר מקומות כי סימן  .אינה מחייבת חזרה
לכן, תיקנו לעשות סימנים המסמלים פעולות חיוביות, שנזכה  . שהנביא עושה סימן כדי לקיים דברים

את הסימנים עושים בשעת הסעודה בליל ראשון של ראש השנה, ומנהג ספרד  .לדברים טובים בשנה הבאה

סור של כעס להיזהר מאוד שלא לכעוס בראש השנה. מלבד האי בהקשר זה יש שכתבו שיש .גם בלילה השני
שבכל השנה, בראש השנה צריך להיזהר מן הכעס וההקפדה ביותר, וצריכים להיות שמחים ומאירי פנים 

   ה. לבני הבית ולאנשים בכלל, וכל זה לסימן טוב לכל השנ
 

"יום  -א. שמיעת השופר היא המצווה העיקרית בראש השנה, וכפי שהתורה מכנה יום זה  : מצוות החג

. הרבה טעמים והסברים ניתנו למצווה זו. המפורסמים שבהם: לעורר את הלבבות פרק כט, א()במדבר תרועה" 
. וכן שתקיעת השופר מבטאת )עמוס פרק ג, ו(לתשובה, וכדברי הנביא: "אם יתקע שופר בעיר ועם לא יחרדו?!". 

ם אנו חוזרים את המלכת ה' למלך על העולם. רעיון זה בא לידי ביטוי רב בתפילות הימים הנוראים שבה

ב. צריך להשתדל להגיע לבית הכנסת לשמוע  .על הביטוי שה' הוא המלך ואנו נתיניו, ומקבלים את מצוותיו
את תקיעות השופר. אולם מי שאינם יכולים להגיע לבית הכנסת, ידאגו שיבואו לביתם בעלי תקיעה וישמעו 

אולם בדורות האחרונים נהגו להקל ג. לכתחילה אין לאכול לפני התקיעות. ו .לפחות שלושים קולות
מקדשים ולכן במקום שנהגו לאכול, באכילה מועטת, מכיוון שהתפילה ארוכה וקשה להתכוון ללא אכילה. 

ד. אין עונים  .אחרי תפילת שחרית, טועמים מעט, וחוזרים להמשך התפילה, לתקיעות ולתפילת מוסף

 .בדיבור עד סוף התקיעות שבסוף תפילת מוסף "ברוך הוא וברוך שמו" על ברכת השופר. ואסור להפסיק
ה. ביום הראשון של ראש השנה נוהגים לקיים מצוות "תשליך". טעמו של מנהג זה הוא לבטא באופן סמלי 

עַ  חֱזִיק לָּ שַע לִשְאֵרִית נַחֲלָּתוֹ לֹא הֶּ וֹן וְעֹבֵר עַל פֶּ מוֹךָ נֹשֵא עָּ ד ניקוי החטאים והעברות, על פי הנאמר: "מִי אֵל כָּ
ם. )מיכה ז ל חַטֹאתָּ ד הוּא. יָּשוּב יְרַחֲמֵנוּ יִכְבֹש עֲוֹנֹתֵינוּ וְתַשְלִיךְ בִמְצֻלוֹת יָּם כָּ סֶּ פֵץ חֶּ טעם נוסף  אַפוֹ כִי חָּ

למנהג: יש בו הזכרת זכות אבות, "שכשהלך אברהם אבינו לעקוד את יצחק )ועקדת יצחק בראש השנה 
עד צווארם. אמר אברהם אבינו לפני במים  ל ונכנסו אברהם ויצחקהיתה(, נעשה השטן לפניהם כנהר גדו

ידי מי יתייחד שמך בעולמך? -על -הקב"ה: רבונו של עולם, באו מים עד נפש; אם אני או יצחק בני טובע 
מיד גער הקב"ה בנהר, וניצול. לפיכך אנחנו הולכים אצל ימים ונהרות להזכיר זכותם שמסרו נפשם על 

ארם במים". קיום מצוות ה' ו ו. את מנהג התשליך מקיימים אחרי תפילת מנחה ולפני  ()ספר התודעהבאו עד צוָּ
אומרים פסוקים ותפילות, כפי המופיע במחזורים, כל עדה לפי ו שקיעת השמש, ונוהגים ללכת למקום מים

מן ערבית, לאחר שחוזרין לבית הכנסת ועדיין לא הגיע ז... לאחר תפילת מנחה, הולכין אל הנהר" .מנהגה
יזהר מחברת מרעים, שלא יבא חס ושלום לדברים בטלים, אך יעסוק בתורה או בתהילים או בספרי מוסר, 

 )קיצור שולחן ערוך(." כי קדוש היום לאדוננו

 לקראת חיתומה של שנה ועם תחילתה של שנה חדשה, 
 אני מברך מקרב לב כל אחת ואחד,

 לאו משאלות לבנו לטובה,שתהיה השנה הבאה עלינו לטובה, שנה בה יתמ
 ונחתם לחיים טובים ולשלום. אמן.

 

 .הרב מיכאל
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 קריאת תהילים ע"י נשים
 

 17:00בשעה  תקיים בשבת בבית המדרשת
 

 .נשים מוזמנות
 

 

 
 

 
 

 מהמטבח
 

 זמני מכירת אוכל
 

 .11:30 -11:00 (13.9)ערב ראש השנה  ,יום ראשון .1
 

 .16:15 - 15:30כרגיל  (17.9) ,יום חמישי .2
  

 (.21.9)שני  מפסקת בזמן ארוחת צהריים של יוםה אוכל לסעוד .3
  

 .10:30 - 10:00 (27.9)ערב סוכות  ,יום ראשון .4
 

 .16:15 - 15:30 (1.10)חול המועד סוכות  ,יום חמישי .5
 

 .10:30 -10:00 (4.10)ערב שמחת תורה  ,יום ראשון .6
 

 דיויד ס.
 
 

 
 
 
 

 תודה 
 

 שנה 30לאחר כמעט 
 שהייתי צרכנית של סידור רכב 

 

 לאחר שנים רבות שיאיר ובני דאגו שאגיע יום יום לעבודה 
 , וברכב תקין ונקי. בזמן

 אני מתחילה לנסוע לעבודה ברכב שלי.
 

 אני רוצה  לנצל את ההזדמנות ולהודות  
, לאלו שכתבו על נייר ולאלו  מהמוסך ועד סדרני הרכב ,לכל מי שבמשך שנים טיפל ברכבים

 שעל המחשב. בזכותם הגעתי יומיום לעבודה.
 

 חתי או סתם התבלבלתי. שחיכו לי כשאיחרתי, שכ -ולהתנצל בפני החברים 
 

 .ניצה קנר -שנה טובה ובטוחה 
 
 
 
 
 
 

 ( 30.8סיכום מאסיפת חברים שהתקיימה ביום ראשון ט"ו אלול )
 

 השבוע התקיימה אסיפה מסכמת על נוהל השינוי ונוהל העבודה. 
 חברים. 80 -באסיפה נכחו כ

כה באסיפה התקיים דיון משמעותי על החוברת ועל התהליך שעברנו. בהצבעה שנער
 .2016בעד הנהלים. הנהלים אושרו ויכנסו לפועל אי"ה בתחילת ינואר  85%הצביעו 

 ולאמיתי פורת, לני קפלן,  ,היועץ המלווה ,הנהלת האסיפה רוצה להודות לישראל צופים
שליוו את התהליך ולציבור  ,נציגת המועצה ,ואפרת פולק,נציגי התנועה  ,שרגא ויליק

 יך ובקבלת החלטות.החברים שלקח חלק פעיל בתהל
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 סיכום תשע"ה

 

 

 

 

 

 איחולים לתשע"וו

 "תחל שנה וברכותיה"
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 סיכום שנת תשע"ה ותוכניות לשנת תשע"ו
 

 מוטי תורן /יו"ר גיל הרך 
 

בימים אלו אני מסיים את תפקידי כיו"ר הנהלת גיל הרך. נחיצות תפקיד זה נובעת 
ועלינו כל האחריות, אולם רוב  מכך שהמערכת מתנהלת כולה בתוך הישוב שלנו

מכריע של הצוות )מנהלת, גננות, מטפלות וסייעות(, כמו רוב ההורים, אינן חברי 
: ליווי של המנהלת מכל ההיבטים, בעיקר םשלוחות. תפקידיו המרכזיים של היו"ר ה

הארגוניים והקשר עם הישוב, קשר עם הורים לאור נושאים שונים העולים מן השטח 
ימי חופשות. מורכבות המערכת ותי, בעיקר בנושאי שכר לימוד, תקציב ותכנון שנ

שיש כיום סוגים שונים של משפחות אשר לכל קבוצה יש את  ,שלנו נובעת מכך
הרצונות והדגשים שלה. הילדים מגיעים ממעט מאד משפחות של חברי שלוחות, 

ם ממשפחות המיועדות לעבור למעמד חבר חדש, מתושבים, ממשפחות בשלפי
 ומילדי חוץ. 

בסך הכל המערכת מתפקדת כראוי וכאן המקום להודות לנירה ריטמן, נציגת שלוחות 
צוג יבצוות, אשר בהחלט ממלאת מקום מרכזי הן בעבודה שהיא מבצעת והן בי

 הקיבוץ כלפי המערכת מבחינות שונות.
העומדת להתחלף ולאחל  -המנהלת, להנהלת גיל הרך  -ברצוני להודות לאלוית 

  .הצלחה  לרפי בן אבי, שמחליף אותי בתפקידב
 
 
 

 / אלוית חיים שנה חדשה בגיל הרך
 

 בגיל הרך, סוף שנה ותחילת שנה סמוכים וצמודים זה לזה. 
הילדים יצאו לחופשה בת שבוע, במהלכה הצוותים המשיכו להגיע, לסדר, לנקות ולהכין את 

 .שתבואנההמערכת לקבוצות 
ם נערכו תיקונים והתאמות.                                                                בתי הילדים נצבעו. פה וש

 בגן ירדן אף נבנה חדר מפגש חדש, להכיל את מספר הילדים בצורה נוחה ונעימה.
בשבועיים שלפני החופשה, פעלה במערכת תכנית "מעברים", בה הילדים נחשפו                       

 דים אליהם הם מיועדים וכן לצוות החינוכי החדש. לבתי היל
ילדים, בעיקר משלוחות ומשלפים )מתוכם שלושה ילדי  82פתחנו את שנת הלימודים עם 

 חברים( ומעטים גם מהמושבים ומבית שאן.
 בנות נפלאות, מלאות מוטיבציה לעשייה חינוכית עשירה.  18הצוות החינוכי מונה 

 

 קצוע המלווים אותנו לאורך השנה:זה המקום להודות לאנשי המ
 

 נירה, שדואגת לאוכל ולפינוקים לילדים ולצוותי הגיל הרך.ל
קסמן, שליוו אותנו כל השנה בהחלטות לחגית ומוטי תורן וללחברי וועדת הגיל הרך, ובייחוד 

 ובמתן תשובות.
 שלמה שרגא, שמגיע בחיוך עם כל קריאה שלנו לתיקון או עבודת נגרות.ל
 כטר, שדואג שהמבנים ימשיכו לעמוד במקומם ובצורה הטובה ביותר.אברהם של
  צוות הנוי החרוצים הנענים בשמחה לבקשותינו.לזיו ול
 בסבלנות אין קץ את בנות הגיל הרך מבית שאן ובחזרה. יםומחזיר ים, שלוקחוליאיר בניל
 הילה, שמלווה אותנו בכל הקשור לדיני עבודה ותשובות לשאלות שצצות.ל
 ,ת הנהלת החשבונות הדואג מאחורי הקלעים שהכל יוסדר בזמןצוול

 וכמובן, ליוסי בוריס, מנהל הקהילה.
 

 תודות גם להורים, שאכפת להם והם זמינים לנו ומסייעים בעת הצורך. 
 כל אלה משפרים, בכל פעם קצת, את המערכת כולה. -תודה על השאלות, הבקשות, ההתרעות 

 

בית הכנסת מכיוון בתי הילדים ייחסם בימים הקרובים לכניסת  לידיעתכם, השביל המוביל אל
 רכבים, בשל הסמיכות לילדי הגיל הרך.

 

 .בברכות לשנה פורייה וטובה
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 ועדת חינוך / ענבל פורשר

 
 
 
 
 

 

 

 

 

 
 
 
 
 

 ילדים.  94השנה, במערכת החינוך החברתי בשלוחות ישנם 
 צוות נהדר: ולהם

 אורטל פרלשטיין, נטע ולך ואביטל עמית. -ג -בבית ילדים א
 הדר עמית וענבל )מחכים לבטי פרלשטיין שתשוב בע"ה מחופשת הלידה( - ו-בבית ילדים ד

 ,את החטיבה מדריכה תפארת לרנר, עד שתשוב דור בוכהלטר מחו"ל )מתגעגעים(
 .את התיכון מדריך גולן דיגורקר

  - דנובסיום השנה נפר
 ו( ומאריאל פרלשטיין )נוער(.-ו(, אסתי גרשלר )ד-ג(, ריעות עמית )ד-מפריה בנדר )א

 עה, המסירות והנתינה לאורך השנה.תודה רבה על ההשק
  - בפתיחתה של שנה, ובסימן חיבור והתחדשות

 ילדים-במערכת החינוך החברתי מתקיים חיבור בין אנשים
 תי ספר שונים, בגילאים שונים, עם דעות שונות, מב

 חברים, תושבים ושלפים
 יחד מתגבשים, יוצרים ומבלים

 לקהילה המגוונתולבית שלנו  ,לעמק - מתחברים
מה שמחה של עשיה ם, בשינויים, בשנה חדשה שמביאה עבילדים, במדריכי - מתחדשים

 שתהיה לכולנו שנה טובה ומתוקה!. וברכה
 

 
 
 

 / חנן מלאכי ועדת בנים
 

ם נבחרה הוועדה החדשה, בתקופה קצרה זו התחלנו ללמוד את צרכי הבנים חודשי 4 -לפני כ
שלנו, כל גיל צרכיו ורצונותיו שלו. חלוקת חדרים, מעבר לבתי צעירים, קבלת זוגות צעירים 

 . ומסלולמענקי לימודים  לאשכולים,
וסית בתקופה זו התקיימו שיעורים של הרב, אירועים בחגים ובמוצ"ש האחרון חגגנו בהרמת כ

 חבר'ה. 50-לשנה החדשה בבריכה, ערב בו נכחו קרוב ל
 

 נירה רפי, שמעון, שי ואנוכי. - שכל חברי הוועדה,להזכיר לכולם אלו  ננצל שורות 
 שנה טובה!  זמינים בשבילם תמיד.
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 / מלכה ואורן מצמ"ד

 

 השנה התמקדנו בשני נושאים: קידום הבנייה וקליטת משפחות. 
 

 שתי משפחות נוספות את רצונן לקבוע בית קבע בשלוחות ולבנות את ביתן. הביעו  ,לשמחתנו
 משפחת שלומית ויובל תורן ומשפחת נילי ושמיר חייקין. סה"כ שבע משפחות.
 בימים אלו אדריכל השטח החל לעבוד על תכנון התשתיות לשכונה החדשה. 

-ם את תכנון הבית הצבעה על קבלתם ל"חברים חדשים", יחלו המשתכניהעם סיום התכנון ו
 במקביל לפיתוח התשתיות בשטח.

 

 בתחום הקליטה פעלנו במספר אפיקים. 
שבעקבותיה הגיעה אלינו  ,ליון "מוצ"ש" במדור נדל"ןיבג ,"מקור ראשון"פרסום כתבה בעיתון 

 משפחה אחת.
 בוץ, ויידענו אותם על התהליכים המתרחשים. יגוררים מחוץ לקתשלחנו מכתבים לבני משק המ

 

חות הצעירות ארגנו בחול המועד פסח יום משפחות שראשיתו היה רחצה במדוע, המשפ
ארוחת צהריים "על האש" בחורשה, וקינוח בפינת חי. לאירוע זה הוזמנו משפחות שהתענינו 

 בקליטה בשלוחות. ואכן, גם בעקבות אירוע זה, הגיעו משפחות.
 קליטה במסלול "חבר חדש" בשלוחות.נות בייש לציין שאנחנו על המפה בנושא הקליטה. יש התעני

 

ינת, מגיעה לשלוחות. אך אפשר לומר, שכל משפחה המגיעה ינכון, לא כל משפחה שמתענ
 -לשבת אירוח אצלנו, נפגשת עם המשפחות הצעירות, כמו גם עם משפחות וותיקות 

מתרשמת מאוד לחיוב מהקהילה המיוחדת שלנו. סבר הפנים היפות והרב גוניות שבקהילה, 
 הן בגילאים והן בעיסוק האנשים, מושך ומעניין. 

 

תזכורת על חמשת משפחות הנקלטים: דינה ומרק מאירסון ושלושת ילדיהם, תמי ואיתי פייג 
ושני ילדיהם, נתלי ודניאל מסאמי ושני ילדיהם, אלישבע ואורי שילה ושלושת ילדיהם ועדי 

 ובנימין ורקר ובתם.
 זאב ותמיר ורחל יעיש.גלעד ומיכל בן  הגיעו ובימים אלו

 

זה המקום להודות שוב לכל מי שהתגייס לעזרה, הן בהכנת ארוחות, באימוץ משפחה, 
בשיחה ובמאור פנים  -בהכנת עוגה לשבת, ברצון לארח משפחה לארוחת שבת, והכי חשוב 

 שנזכה לשנה טובה, שנת צמיחה וקליטה!  על השבילים.
 

 

 

 אורה חייקין יה /ימהספר
 

 ו.-שנכתבו ע"י בנותינו הצעירות מכתות ה חד שנוסף השנה לספרייה הוא, ספריםהדבר המיו
 הבנות השתתפו בחוג "לכתיבה יוצרת" בביה"ס והתוצאות, ספרים יפיפיים.

 אלק.-כל אחת מהן כתבה ספר משלה בנושא שהיא בחרה, בהנחיתה של הסופרת חדוה בונן
 .לה רצאבי, תאיר חפץ ועדי יקותיאל משלפיםעיול ילת וקסמן ושנה גולדנברג משלוחותכל הכבוד ל:ש

 אומרים, שספרים "יצאו מהמודה", אז אומרים...
 

חדשתי את "שעת הסיפור" לילדי גיל הרך, מגיל שנתיים ועד גיל הגן. משובב נפש לראות את 
 הקטנים נשאבים אל עולם הסיפור. מקווה שיהיה לזה המשך.

 

 כות ספרים ושעת סיפור, לכבוד שבוע הספר.כבכל שנה, גם השנה, התקיימו שתי תערו
 לאי שנתיים עד שבע. המימון ע"י המועצה האזורית.ימספרת מקצועית מעבירה את שעת הסיפור לג

 

 ב"ה המקום בספריה נעשה צר מלהכיל את המשתתפים המתרבים משנה לשנה. 
 אי"ה בשנה הבאה אצטרך למצוא מקום מרווח יותר.

 

 כל שכבות הציבור, הן את תושבי שלוחות והן את אנשי שלפים.הספרייה, כיום, משמשת את 
 כולם מוזמנים ליהנות מספר טוב. ההיצע רב ועדכני!! 

 חיים נכתב.השנה טובה לכולם ובספר 
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 / בת שבע לרנר מועדת חברים

 

סוף שנה זה זמן לחשבון נפש כשמסתכלים אחורנית, והוא גם הזמן להסתכל קדימה לשנה 
 אפשר לעשות ולתקן.  הבאה וכמה עוד 

 

הלא אנשים בוגרים אמורים לפתור את  -עדת חברים ויש כאלו שחושבים שאין צורך בו
 המערכות והמוסדות שעומדים לרשותם. וולהתמודד עם המציאות  בעצמםבעיותיהם 

יש כאלו שחושבים שצריכים ועדת חברה ולא ועדת חברים, שאמורה לטפל בעניינים של 
ריכה להתערב בחיים הפרטיים, ויש כאלו שחושבים שכל שאלה, החברה הכללית ולא צ

בעיה, או דאגה של חבר היא בתחום הטיפול של ועדת חברים )כולל בעיות חשמל, תיקוני 
 הלא כשמו כן הוא, ועדת החברים אמורה לדאוג לצרכים של החברים! -בית, נוי, ועוד( 

 

ן כל השיטות. אנו משתדלים לעשות ובכן, ועדת החברים מנסה למצוא את האיזון הנכון בי
 קצת מהכל, אבל איננו מסוגלים לעשות הכל מהכל.

 

רוב העבודה של ועדת החברים היא מאחורי הקלעים ומטבע הדברים, אין לפרט את הנעשה 
מטעמי צנעת הפרט. ובכל זאת, אפשר להגיד שאנו מנסים לתמוך בחברים בתקופות 

חלה ותקופות של אבל, וגם לעזור להתמודד עם כולל, לא עלינו תקופות של מ -הקשות 
הדאגות והחרדות לקראת השינויים. לא תמיד מניפים את הדגל של "ועדת חברים" אבל 

משתדלים לדאוג שהדברים והאנשים מטופלים. התברכנו לחיות בקהילה תומכת עם אנשים 
הדואגים לצרכי טובים ומסורים שאינם בהגדרת תפקיד. בנוסף, יש לנו עוד ועדות ומוסדות 

החברים, ביניהם ועדת בריאות וסיעוד, ועדת רווחה, ועדת יעוץ, ועוד, ואנו עומדים בקשר 
 הדוק איתם לנסות לכסות את צרכי החבר מכל הכיוונים. 

 

השנה טיפלנו בענייני דיור של דיור. הענייני בין הנושאים שמעסיקים אותי ואת הועדה הוא 
תודה לאברהמל'ה בית, שיפוץ בית, ואפילו תיקונים בבית. חברים הכוללים לפעמים החלפת 

 ולסנדי בהם אנו נעזרים לא מעט בתחומים הללו. יש גם לדאוג לצרכים של תושבים. 
 בין היתר, הקיץ קלטנו חמש משפחות חדשות ועוד שני זוגות בעצמאות כלכלית. 

 מנסים למצוא פתרון הולם לכל אחד. 
 

 שתדלים להמשיך לתמוך בנסיעות לעזרת קרובים לפי יכולתנו.  על אף הקיצוץ בתקציב, אנו מ
 

משאבי אנוש דואגת שהחברים יקבלו תווי שי לחג ממקום עבודתם, וועדת החברים רכזת 
 משלימה את המתנות לחברים שכבר אינם עובדים בקיבוץ, אבל עבדו פה שנים רבות בעבר. 

פרחו אצלנו השנה הקהילה בפסח,  בנוסף לתווי שי, אנו מוסיפים שי צנוע לכל חברי ותושבי
 האירוסים, ולוח שנה עם מגנט שימושי לראש השנה. 

 

מתוקף תפקידי כרכזת הועדה, אני יושבת בעוד כמה ועדות חשובות, בין היתר, בועדת 
 ,צמ"ד )צמיחה דמוגרפית(, צוות שיוך, הנהלת קהילה והשנה הצטרפתי לישיבות המזכירות

צופים. איני רואה את מקומי בועדות אלו כעוד נציגת  בהן דנו בחוברת השינוי עם ישראל
אלא כאחת שנוכחת בדיונים על מנת לתמוך ולהגן על זכויות החבר,  -ציבור עם דעה אישית 

 אפילו אם יש לזה מחיר כלכלי.
 

אני רוצה להודות לכל העזרה והתמיכה מחברי הועדה: שושנה זלוטניק, אליס כהן וחיימק'ה 
לגידי כהן ושושנה גם תודה תה. שכטר, שאינני זזה בלי להתייעץ אי שכטר וכמובן, רותם

 סטולפנר וצוות הבריאות שלפעמים תפקידינו חופפים.
 

 ולסיכום: יש עוד הרבה דברים שהייתי רוצה לעשות, ולא תמיד מרגישה שעושה מספיק
)על אף השעות הרבות שברל אומר שאיני בבית!( זה הזמן לבקש סליחה עם פגעתי 

שהו. לפעמים פוגעים במה שעושים, אפילו אם יש כוונות טובות, אבל לפעמים פוגעים במי
 גם בגלל שלא עושים, ואני רק יכולה להתנצל ולקוות שאצליח לממש את הרצונות והתוכניות בעתיד.

 

אני  "אם תלך ביחד תגיע רחוק ,"אם תלך לבד תגיע מהר יש ללמוד מהפתגם האפריקאי:

וכן או מוכנה ללכת איתי ביחד ולתרום מעצמו, אפילו שעה או שעתיים מזמינה את כל מי שמ
 ביחד, נגיע רחוק!בשבוע, למען הקהילה, לפנות אלי. 

 

 שתהיה לכולנו שנה טובה, שנה של בריאות, אושר ושלווה, שנה של שלום ורעות!  
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 מועדת צדקה / רענן וייס
 

 הועדה מאוישת ע"י הרב מיכאל, אילן חרובי ואני.
 ,את לא ועדה רשמית, אנחנו מחלקים רק כספים שהחברים תורמים אישית במשך השנהז

 ואנו מחלקים רק לאנשים פרטיים נזקקים. 
מנות בפורים.ההסכום הגדול שאנו מחלקים הוא מתרומות משלוח   

ע"י ענפים, שוק צדקה ויוזמות פרטיות של חברים. ותאנחנו לא מעורבים בתרומות הניתנ  
התורמים ושנה טובה. יישר כוח לכל  

 

 
 

 / אילן חרובי חברה קדישא
 

הנים והשוטרים בליווי הכ .אנו קוראים על היציאה למלחמת רשות "שופטים"בפרשת 
לחזור לביתם ולא  ,ינים שוניםישטרודות כרגע בענ ,יהימבקשים ממספר קבוצות אוכלוס

 לגרום לירידה במורל בקרב העם. 
 מי שבנה בית ולא חנכו. .1
 כרם ולא חללו.מי שנטע  .2
 שה ועדיין לא התחתן.ימי שארס א .3
 מי שפוחד מעבירות שבידו(. ,הירא ורך הלבב )עפ"י רב יוסי הגלילי .4

על כך מעיר רש"י "תלתה לו התורה לחזור על בית וכרם ואשה לכסות על החוזרים בשביל 
טע וחוזר ואומר שמא בנה בית או נ עבירות שבידם שלא יבינו שהם בעלי עבירה. והרואה

שה" התורה מלמדת אותנו כי יש לכבד את אלו שחוזרים לביתם בגלל יכרם או ארס א
 עבירות שבידם ולא לבייש אותם בפני כל העם.

ממנו אנו נפרדים  ,לרוב בכבוד האדם המת .אנו בחברה קדישא עוסקים בכבוד האדם
 משתדלים לעשות זאת בכבוד הראוי.וומביאים אותו למנוחת עולמים 

משתדלים למלא את ו ,המשפחה של הנפטר, נו עסוקים בכבוד האדם החיא ,לעיתים
 בקשותיהם במסגרת מנהגי המקום.

 

 השנה נפרדנו ממספר אנשים יקרים ואהובים:
 משה וייס ז"ל
 משה קין ז"ל

 טובה בייפוס ז"ל
 גדעון לוטן ז"ל

 יהי זכרם ברוך.
 

 בתפקידי. ולסיום תודה גדולה והערכה לכל הצוות שמלווה אותי ועוזר לי
 

 
 

 מהמרכולית / אתי רביץ
 

 ,לעיתים כואבים ,חלפה לה עוד שנה, שנה דינאמית הנושאת בחובה התנסויות, ויתורים
 ושינויים באורחות החיים.

משפחות חדשות מגיעות לתהליך  -הנוף האנושי מתפתח ומתרחב, צמיחה מחודשת 
 קליטה, תושבי שלפים עוברים לבתי הקבע שבנו.

שים שצצים, דאנחנו צוות המרכולית משתדלים להיות קשובים לצרכים הח ה,ל אלכלצד 
 לתת את הדעת ולהתחשב בהשגות ובבקשות.

 ,19:00 -ל  6:30הרחבנו את שעות פעילות המרכולית המשתרעות היום בין 
 על מנת לאפשר לקרובים ולרחוקים לתמרן את זמני הקניה.

 יתפסו תאוצה.כמו כן, התחלנו לשווק מבצעים "שווים" שעוד 
 שכל מי שמעוניין להצטרף מוזמן לפנות אלי.  ,פתחנו קבוצת ווטסאפ לעדכונים וזה המקום לציין

 מחמיא לנו שלמרות המרחק אנשי שלפים ממשיכים לפקוד את המרכולית.
אנחנו נועדנו לשרת את ציבור הלקוחות. מבטיחים להתייחס לביקורת בונה, כמו כן, להתענג על 

 וקצירת מחמאות. בברכת שנה טובה.מילים טובות 
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 מענף המזון / דיויד סנדלהם
 

הדגש העיקרי היה בתחום החיסכון. הצמצום העיקרי השנה היה  ,כמו בכל שנה ,השנה
 ,ה במחיר המנות לפי החלטת האסיפהיה עליתייפרידה ממכונת השטיפה. בראשון לינואר ה

משכנו השנה לספק ארוחות לענפי ה ובכל זאת לא הייתה נשירה משמעותית מצד החברים.
 מצב הכלכלי. הנופש הכפרי אבל הורגש הצמצום בכמות הארוחות לאור להשדה ו

 שמספר "לקיץ בקיבוץ"ף" וגם יה מכובדת בקבוצות שהגיעו דרך "ארוחות בכיראינו עלי
 מחזור השני( גדל השנה. ב)במיוחד  המשתתפים בו

למכירה ולפי התחזית  ,וקפואים יםגולמי ,םימוצרהקבלנו אישור להרחיב את מגוון  ,השנה
 .להרחבה נוספתבמכירות בשנה. אולי בשנה הבאה נצליח לקבל אישור  ₪ 100,000 קרוב לבנגיע 

עתיד ענף המזון. סוגרים? לא סוגרים? ל בקשר האנחנו מסיימים את השנה באי ידיעה גדול
 קום אחר? יהיה סבסוד? ממשיכים כרגיל? אוכל מבחוץ? אוכלים בחדר אוכל? אוכלים במ

היה סבסוד? על כל השאלות האלו ועוד אנחנו בענף המזון ביחד עם מנהל הקהילה ילא 
ויועץ חיצוני עובדים קשה ונמשיך לגבש את ההצעה הכי טובה ונביא אותה לדיון ציבורי. 

תקופה לא קלה על כולנו אבל עם קצת סבלנות אנחנו מקוים להתגבר על הקשיים  הצפוי
 .ך לקיים את ענף המזון בשלוחותונמשי

 נצליח לעמוד ביעדים. בשנים שקדמוכמו שאני בטוח  .בתקופת החגים יש לחץ אדיר על כל הצוות
 מאחלים לכל בית שלוחות שנה טובה והרבה תיאבון.

 
 
 

 מועדת חתונות / ג'ודי וטובה
 

 בני משק חלקם בשלוחות וחלקם מחוץ לשלוחות. 7ישאו נמאז ראש השנה שעבר, 
נוער תמורת תשלום, לצד דוד גלעד בני עבדו בעיקר שנערכו בשלוחות בקבלת הפנים  ,השנה

 ונורה דיגורקר מכיוון שהיה קושי להסתמך על מתנדבים. 
עדיין הצלחנו להסתמך על עזרת מתנדבים, וכמובן במהלך החתונה  שולחנותהריכת עב

  .תורנות עושיםעדיין החברים 
 .במהלך השנה לאור המצב הכלכלי, התקבלו החלטות לגבי מספר המוזמנים לחתונות

על כל מנה תה צריכה לשלם יהמשפחה היו 300 -כיום המספר ירד ל -מוזמנים  450ובמקום 
 .תה בוודאי לא פשוטה למשפחות, ובכל זאת כולם הבינו את המצבי. ההחלטה הינוספת

 עמדנו ביעדים שהוצבו לנו.ורמת החתונה לא ירדה אלא להיפך  ,פרט למספר המוזמנים
 .כמו כל שירות אחר בקיבוץ, השינויים העתידיים בוודאי ישפיעו על אופי החתונות

  ולהתברך בעוד שמחות רבות בקהילתנו.אי"ה נזכה להכניס לחופה עוד זוגות רבים 
 שנה טובה.

 
 
 
 

 ועדת בטיחות / דן גולדנברג
 

במקום משה לב שהפסיק לעבוד עקב  ,מנחם ליפצר ,השנה נכנס ממונה בטיחות חדש
חבר כפר רופין הוא מחלה. אנו מאחלים לו רפואה שלמה והרבה הצלחה למנחם. מנחם 

מקומות. מנחם ואנוכי בקרנו בענפים ונפגשנו  שנים במספר 10ועובד כממונה בטיחות מעל 
 והעובדים כדי שהוא ילמד את הפעילויות השונות.  מנהליםעם ה

 רמת הבטיחות. בשיפורהנהלים והכי חשוב  החל בשיפורמנחם כבר 
 אש ובצענו בדיקות וטיפול שנתי.הבציוד כיבוי  נובמהלך השנה טיפל

שבים. אם מישהו עדיין  צריך עזרה בהתקנת קנייה מרוכזת של גלאי עשן לחברים/תו וארגנ
הגלאי ניתן לפנות אלי. אם מישהו מעונין בקניית גלאי ניתן לפנות אלי ואם יהיו מספיק 

 מעוניינים אארגן עוד קנייה מרוכזת.
האטה האזורית הוחלפו תמרורים ישנים וסומנו מחדש פסי הבסיוע מימון של המועצה 

 לכל בית שלוחות שנה בריאה ובטוחה.אנחנו מאחלים  בדרכים של הקבוץ.
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  / גידי כהן השנה שהייתה ,תשע"המהבריאות 
 

הפעילות השנה התאפיינה במתן טיפול פרטני הוליסטי הכולל, טיפולי מרפאה, ייעוץ, רווחה 
 ומסגרות מקצועיות תומכות. 

 תושבים חדשים ומשפחות שלפים -אנו עומדים באתגר קבלת מטופלים נוספים למרפאה 
 קופת חולים.  מטעםבתקוה שיגדילו גם את היקף עבודת האחיות 

 רופא.השל נוסף זכינו ליום קבלה  האוכלוסייהגידול  ובזכותדברות מול המנהלת יבה
העצמת הצוות באה לידי ביטוי ביציאה להשתלמויות מקצועיות ובתהליך מובנה להעצמת 

 עו"ס.ה ,צוות בשיתוף עם עפרהה
על טהרת כוחות פנימיים מתוך הצוות שכלל: תוכנית מגוונת, ערב הצוות נערך השנה 

 ברכות, מצגת, לימוד וכמובן כיבוד.
 

בנוסף לפעילות השוטפת של השנה נדרשנו לתת מענה והתאמה לתוכנית ההתייעלות של 
                               ית תקציב ועמידה ביעדים תקציביים ובהחלטות שהתקבלו.                                   יהקיבוץ: בנ

 בשיתוף פעולה הצלחנו לעמוד באתגרים וביעדים שהצבנו.
עבדנו על הסדרי הבריאות והרווחה לקראת השינוי בתהליך מורכב ורגיש בשיתוף עם 

הנהלת הקיבוץ וישראל צופים. בתהליך נגענו בנקודות רגישות בעלות השלכות רבות על 
 החברים ועל הצוות.

 

פרויקט הפרדת צנרת המים בבתים, השירותים והמקלחות יותאמו לנגישות במסגרת 
ה אנו נכנסים לבתי החברים להסבר על 'בזרו בהתאם. בשיתוף עם בת שבע ואברמלוויא

 התהליך והמשמעות שלו.
אנו משתדלים לענות על הצרכים והמחויבויות הרבות העולות הן מן הציבור והן מדרישות 

 ח אדם במרפאה.ועם הורדת חצי משרה ממצבת כ ,האיכות של קופת חולים
 

השנה היינו עדים לביקורות איכות של קופת חולים ולעמידה במדדי איכות של קופות חולים 
ומשרד הבריאות. ריבוי הביקורות יצר קונפליקטים ומתחים במרפאות הקיבוציות באזור. 

אחות  -מנו לפגישה את עדי רמות  יבמסגרת פורום רכזי הבריאות של הקיבוצים הדתיים ז
 התנועה הקיבוצית. בפגישה נכחו רכזי הבריאות במועצה.

 עם ראש המועצה יורם קרין בנושא מתן שירות רפואי אזורי. גם פורום הרכזים נפגש 
 הפגישות הביאו לפתיחת דיאלוג מסודר למציאת פתרונות ולעבודה מסודרת מול קופת חולים.

 

עריו לפעילות רחבה ומגוונת של חוגים: התעמלות, לימוד, אימון בית דורות פותח את ש
והעשרה. בית דורות פתוח כל השבוע, באווירה  סטוריהיקוגניטיבי, יצירה, בישול, אנגלית, ה

 ביתית חמה תומכת ואוהבת.
חברים המעוניינים  .אחרי החגים בע"ה אנו מתכננים לפתוח את בית דורות לפעילות אחה"צ

 יות מוזמנים לפנות לאליס כהן.להעביר פעילו
 

זקותיו האישיות, ואני מודה לצוות הגדול והמורכב החולש על תחומים רבים הנותן מח
הפועל מתוך  ןאישיותו להצלחת העבודה. מעל הכל אני עובד עם צוות רגיש, אכפתי וכומ

 אמונה ויושרה.
 

, כל אחד בתחומו םיוהמלווכים תודה לכל הדרג הניהולי, לצוותי האחזקה והחשמל התומ
 תמיד קשוב ופועל מתוך יעילות וכנות למציאת הפתרונות.

 

תודה לחברי הוועדה על תרומתם הרבה בתהליך קבלת ההחלטות, תמיכה בחברים 
 ובהבאת קולות השטח.

 

בונה  לשיחתודה לחברי שלוחות הנותנים בנו אמון כצוות מטפל. אנו תמיד פתוחים 
 בתקשורת ישירה.

 

 .חברתי בלווי ותמיכה לחברים ,לחברים רבים הנותנים מענה רגשי תודה מיוחדת
 .חייםפעילות זו מבטאת את חוסנה ורגישותה של החברה בה אנו 

 

 ' בכל מעשה ידינו, ברכת בריאות שלמה, רווחה ושמחה.דמאחל לנו את ברכת 
 

  .שנה טובה - תחל תשע"ו וברכותיה
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  שוב נתחיל מחדש
 נתן יונתן: מילים

 

  שוב נתחיל מחדש, שכולם מתחילים
  סף, המשורר, העליםהחורש, האו

  הנופלים עם הרוח, פניני הטללים
  והגל החוזר אל חופיו התלולים

 

  מתחילים כמובן גם ירחי השנה
  תשרי וחשוון וכסלו

  סתיו חדש ריחני מתיישב בגינה

  להביט איך החורף חולף
 

  ורואה איך גני התפוח נורא
  עייפים אחרי הקטיף

  איך הרוח פולש לבריכה הקרירה
  רש על פניה קמטיםוחו

 

  וכבר בא וחובט המטר של טבת
  ואחריו חודש שבט ופרחיו

  ואדר, הססן איך פותח רוכסן
  לשרב החמסן של ניסן

 

 מועדת תרבות / אביטל עמית
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 - פעילות התרבות התאפיינה השנה בהרבה כוחות פנימיים
 

  ?למה שמענו את ניצה קנר על פעילות גופנית  .הרצאות קצרות ברצף -"בצוותא" 
  ,את עליזה על טראומה וצמיחה, יפה שיתפה אותנו בשיריה

 חדוה אדלר סיפרה על עיסוקה באומנות בגיל השלישי.
 ולוגיה, סטיב החכים אותנו בעצות לזוגיות טובה.טלי גניאל על רפלקס

 

 - פתחנו עםאת סידרת סיפורי מסעות וטיולים בעולם "טיולים מהכורסא" 
אדם  ,בליווי מצגת תמונותו נפאלים )סטודנטים(השל  בשיתופםיחיאל ועופרי נזרי על נפאל, 

 ות המשיכו סידרה זו.מפגשים מעניינים ותקריות משעשע מרהיבה. סיפוריו של פרץ מארה"בונוף 
 גידי כהן שיתף אותנו בחוויותיו מביקור אצל הרבי. 

 ציפקה, ,מוול שורשים בעקבות מסע הצלתה של אנסע לטי ,שיחד עם משפחתו ,יוסי קנר
 הדומיניקנית.  שמענו את יפה כפיר על טיולה ברפובליקהוסקר את הקורות אותם במסע. 

  כיסאות(. )הבאנו עוד..בכל המפגשים בית דורות היה צר מלהכיל.

  ,מגמותו מדינת ישראל, שינויים אזורית של-שמענו מפי גידי נצר על הזירה האסטרטגית ,כמו כן
 מכשור מתפתח, תעלומות כמו "דקר" והמטוס המלזי. ואת אורן גל על מה שקורה במצולות הים,

 

לציורי גרפיטי על  לירושלים בהדרכת נורית בזל, שפקחה את עינינו - יצאנו למספר טיולים
המים בארצנו, משם  בו שמענו על מקורות ",מקורות"של  "לאתר ספיר"קירות הבירה. 

 המשכנו ל"נבי שועייב" הוא קבר הנביא יתרו.
בשלום אלו עם  יהודים וערבים החיים ,ישן וגם חדש, עיר מעורבת -הטיול האחרון היה ליפו 

 של חוף הים המקציף את גליו. שמנו מלחותאלו, סיירנו בלילה לאורם של פנסים וירח והתב
                                    

 
 
 

  ן:פזמו
 ? מתחילים מחדש. למה לא? מה זה רע

  גם הזמן הזה לפעמים מתבלבל בספירה
  גם הגל אל החוף מבקש חזרה

  גם תיבת הזימרה שרה שוב את שירה
 

  שוב נתחיל מחדש, שכולם מתחילים
  ננגן את השיר באותן המילים

  שאינן מתעייפות לעולם, כגלים
  השבים בלי חדול

  אל הים הגדול
  אל חולות החופים התלולים

 

  נטפים אחרונים של מטר ואייר
  מלחך ודורס כבר ברכס ההר

  עוד סיוון כמובן
  ותמוז הנמהר

  והלוח שלנו הולך ונגמר
 

  א חודש אב, מאוהב בדרכיואז יבו
  בשמשו השופך אגמים של זהב

  והלילה מלא צרצרים וכוכב
  וקייצי ופרוע וחם

 

  אז אלול, אחרון במדרון התלול
  קצר ימים ונושף עם לילו הטלול

  עוד תקיעה, עוד תרועה
  עוד שברים ועיגול

  השנה שעברה תיסגר במנעול
 

http://shironet.mako.co.il/artist?prfid=745&lang=1
http://shironet.mako.co.il/artist?prfid=745&lang=1
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למלא על  תפקיד אותו השתדלתי - בימים אלו אני מסיימת את תפקידי כרכזת ו. תרבות
ואף ביצענו את חלקם. , הצד היותר טוב. הקשבתי להצעות לפעילויות אותן הציעו חברים

תרבות ולצוותים שהוקמו לצורך תוכנית מסוימת.  י לועדתישיתפתי פעולה עם חבר
 כך שכל הציבור או רובו ייהנה ממנה.  השתדלתי לגוון את הפעילות התרבותית

המשכתי לשמר מסורות יפות כמו שוק צדקה, חג המשק, טיולים, יום הזיכרון לחללי צה"ל 
 . "ריק איינשטייןשירי א"ערב מאת ועוד... אזכיר ערבי שירה ובמיוחד  וערב יום העצמאות.

 בו שירה, הצגה ולימוד. ויזם טוביה בן זאב לסיכום לימוד המסכתות שהי ערב אותו
 אני נהניתי מקווה שגם אתם. ,. לסיכום..ערב נשים. ערב גברים. ועוד ועוד

  לבא אחרי אני מייעצת להיעזר בכוחות הנפלאים שיש בתוכנו.
 צלחת.שנה טובה עם הרבה פעילות תרבותית מעשירה ומו

                                                                                                       

 
 
 

 מועדת תכנון / סנדי גולדמן
 

.2014והחלה לעבוד בינואר  2013ו.תכנון הנוכחית נבחרה בסוף שנת   
מ.משק, -, יורם רותםמ.קהילה-מ.פנים, יוסי בוריס-חברי הועדה כיום הם: רותם שכטר

אילנה מאירפלד, רותי פרס ואבי בוכהלטר.-רכז בניין, ונציגי ציבור-אברמל'ה שכטר  
 

ישיבות + ערב הסברה לציבור על נוהל הבניה הפרטית. 8-נפגשנו ל -במהלך שנת תשע"ה   
 

לנו כועדה היה נוהל הבניה הפרטית.הנושא המרכזי והחשוב   
אחר ואסיפת שלוחות החליטה על רצונה לאחד את העבודה על הנוהל הייתה מאתגרת מ

לקהילה אחת. )כולם חברים(. -מעמדם של כל האנשים החיים במקום   
כתיבת הנוהל הסתיימה מבחינת הועדה ונמצאת כעת אצל מזכירת הפנים להמשך טיפול 

 ותיאום עם צוות שיוך.
 

 פרויקטים נוספים שבוצעו השנה הם:
 

ומקוים להמשיך לפתח אותו  ,לילדים בוגרים יותר ,ר פעילותהוספנו עוד אזו -פארק דורות 
 לכיוונים נוספים בשנים הבאות.

 

המשתמשים. ות לשביעות רצוננו ולשביעות רצון השחקנים -שחודש  מא -מגרש הכדורסל 
בעיקר מהמועצה בתוספת השתתפות עצמית.היה המימון של הפרויקט   

 

ן השטח מבחינת התשתיות.נמצאת כידוע, בשלב של תכנו -שכונה חדשה   
 

שטח המסגריה נבנה השנה ממ"ד כדי לאפשר את הגדלת שטח המסגריה ב -מסגריה 
 בעתיד הקרוב.

 

הסתיים בהצלחה לשביעות ולשמחת מרים ונחמה. -שיפוץ דירת מרים שטיין   
 

נקנתה תוכנה מחברת "מרום" המכילה את כל מפות התשתיות של  -מחשוב התשתיות 
מים, ביוב ותקשורת. התוכנה הותקנה לכל בעלי התפקידים הרלוונטיים  חשמל, -שלוחות 

 וניתנת לעדכון. לפי הצורך.
 

מה  אינוהסתיים. לצערנו איכות העבודה  - ואחרון חביב פרויקט המדרכה/שביל האופניים
"נלך ונרכב...". -שציפינו, אך זה מה שיש ועם זה נסתדר לטובת בריאותנו   

 

  -לשנה החדשה פרויקטים שמתוכננים 
שאמור להיפתח בשנת הלימודים הבאה תשע"ז. -גן ילדים נוסף חדש   

תוספת ממ"ד. -בנין ספריה   
ציבוריים.המבנים לפרויקט שילוט של דרכי הגעה   

טיפול בערעורים בנושא שטח הבתים מול אגף הגבייה של המועצה. -נושא הארנונה   
 

תקבל בע"ה ועם התקדמות תהליך השיוך אני בתקווה שנוהל הבניה הפרטית שי -לסיכום 
 תהיה לחברים המעוניינים האפשרות וההזדמנות להגדיל ולהרחיב את בית חלומותיהם.

 

שנת בנייה, פיתוח ושגשוג. והעיקר בריאות טובה. -שנה טובה   
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 / חיים פרלשטיין סידור רכב
 

  תאונותוץ ללא על שעברנו שנה של נסיעות בכלי הרכב של הקיב ,בשבח והודיה לקב"ה
 גם במהלך השנה החדשה. היהי, תפילתנו שכך חס וחלילה

 -בלי כלום אי אפשר אז נסכם מעט מה היה לנו  ,אבל
 .היה -החזרנו רכב ללא דלק 

  .היה -שהו אחר לא קיבל רכב יומחזרנו באיחור 
 .היה -לקחנו רכב לקומזיץ במדוע 

 .היה -לקחנו רכב לחוף הים עם כל החברה 
 .יעד נסיעה ונסענו מאות ק"מ והרכב הושבת כי חרג מעל הק"מ שלו לפני טיפול לא רשמנו

טלפון קטן לסדרן לפעמים יכול  ,הזמנו עד שעה מסוימת ואנחנו בדרך חזרה מוקדם מהרגיל
 לתת פתרון למי שלא קיבל רכב.

 ,קצת ניקוי הרכב לבאים בתור לא היה מזיק ,חזרנו בריאים ושלמיםויצאנו לנופש גלגלים 
 להיפך רק מועיל.

 הדיבוריות הפריעו אז תלשנו. שפשפנו רכב אחר, פגענו בפנסים,
הנהג שנפגע התקשר לבדוק מה עם כש ,לא דיווחנו על מיני תאונה כמו שקרה לנו השבוע

 .הביטוח שלנו כי פגעו לו ברכב
חברנו יאיר כהן משקיע את נשמתו  ,ניקינו? לא ,ברחשים םחזרנו מנסיעה והחלונות מלאי

הרכב נלקח  ,ושעה לאחר ששטף ,וכאן המקום להודות לו מקרב לב על כך ,קיון המכוניותבני
הנסיעה מאחורי המרכולית . סע במהירות מאחורי הכולבו ומעלה אבק ולכלוךוהנהג נ

 .ועדת בעיקר למשאיות ורכב כבדימ
בה כלי הרכב נוסעים ברובם על דלק או סולר אבל יש גורם נוסף שנותן לנו את ההרגשה הטו

וכאן המקום להודות גם לו על  ,מנהל המוסך ,שנצא לדרכנו בשלום ונחזור בשלום וזה חנן
טוב נעשה אם נדווח על כל תקלה  .השירות הטוב בטיפול במכוניות בכל שעות היממה

 בפועל או על הרגשה שיש תקלה . 
 .נהג הבית ,וסף שמחובר לנסיעות זה נהג הבית וכאן המקום להודות לבני ריטמןנגורם 

 

 אני מבקש להודות באופן אישי לחברי ועדת רכב וליצחק מובסוביץ על העזרה והגיבוי. ,לפני סיום
 

 .הדברים שנאמרו לא מעידים על הכלל אך הם היו חייבים להיכתב ,לסיום
 נהגי שלוחות נוהגים באחריות מרבית ובצורה טובה ובטוחהרוב 

 .יבה וחתימה טובהכת ,בברכת דרך צלחה גם בשנה הבאה עלינו לטובה
 
 
 
 
 

 פרלשטיין חגית/  מהמכבסה
 

תנים שרות לציבור חשות אנחנו את השינוי באורח החיים וכמו מקומות עבודה נוספים הנ
היא פחותה ממה שהיינו רגילים בימי הקיבוץ  ,כמות הכביסה המגיעה אלינו .בשלוחות

 .ם שהעבודה שם קטנה בהתאםהשיתופי. הירידה משפיעה לא רק עלינו אלא גם על מחסן הבגדי
ניתן לומר שבמהלכה נתנו תשובות לבקשות הציבור  ועל השנה שמסתיימת לה בשעות אל

מתאפשר לכבס להם אם זה בהסרת כתמים, כביסת נכדים, כביסת סטודנטים, חיילים שלא 
 במוצאי שבת ועוד כהנה וכהנה. 

המשתמשים ו, מעגל אנחנו תקווה שאם הרחבת שלפים וקליטת המשפחות החדשות אצלנ
  .ילך ויגדל בשרותי המכבסה

  .טובה וצחורה כשלג ,שתהיה השנה הבאה עלינו לטובה שנה מתוקה
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 / משה פורת בארכיון, ועוד,,,
 

בעקבות פנייתה של רותם, המזכ"פ, לכתוב כאשתקד גם השנה "כמה מילות סיכום לגבי 
ת מודגשת שאשתקד סקרתי בכללו ,הנעשה השנה בועדה/בפעילות שלכם", בדקתי ומצאתי

את הנעשה בארכיון. זה מכבר חשבתי לשתף את ציבור החברים בפעילות נוספת בה הנני 
נושא השואה. בידיעת הנוגעים בדבר בהנהלת ל קשורהעוסק בשנים האחרונות. פעילות זו 

שלוחות, אתר הארכיון מהווה בשבילי גם מעין "מקום עבודה", או ליתר דיוק מעין משרד 
 לתי למלא את הנדרש ממני בנידון.וזה. בדירתנו הקטנה מסופקני אם יכ בנושא ילפעילויותי

 

שנה שהתחלתי בעשייתי בהרחבת  20-אשתדל להרחיב מעט בנושא הזה. זה לי מעל ל
 מודעות השואה והעמקתה. הדבר נעשה במישורים כדלקמן: 

 

מדי שנה בשנה הנני נדרש לעשרות רבות של הרצאות )ובמרוצת השנים למאות  .1
כ"ז בניסן, בכל מקום ומקום ברחבי הארץ, -עשרה בטבת ו - ות(, בעיקר סביב ההרצא

 ממטולה ועד אילת ממש.
 

שנים( כפעמיים בשנה הנני נדרש כ"איש עדות" להתלוות  21באותו פרק הזמן ) .2
למשלחות היוצאות לפולין. רובן הגדול של המשלחות הן מבתי ספר במגזר הציונות 

ם, כגון צה"ל, משטרת ישראל, בתי ספר מהמגזר הכללי הדתית, אך גם מגופים אחרי
יר עובגופים אזרחיים שונים )הייטק, רשויות מוניציפאליות וכיוצ"ב(. הנני מרגיש צורך לה

בזה הערה חשובה הן בנידון זה והן בעניין ההרצאות: מעולם, מעולם לא בקשתי ולא 
יעות אלי ישירות מהגופים יזמתי פניה להעברת הרצאות או ליציאה לפולין. הפניות מג

 דלעיל, ואחרי מספר ימי "התלבטויות" ו"התגלגלויות", הנני משתדל לאשר את הבקשות. 
 

 עיסוק נוסף חשוב למדי, הכרוך בנ"ל, הנם הספרים שהוצאתי. .3
 "במצעד המוות למאוטהאוזן", שהופיע עד עתה  -א( הספר "באמונה בחסד וברחמים" 

 )חמשת אלפים( עותקים.  5000ת, ונמכר כבר מעל ל)תשע( מהדורות/הדפסו 9 -ב    
  עותקים נמכרה ואין ה)אלף(  1000ב( הספר תורגם בשעתו לאנגלית, והמהדורה בת 

 להשיגה יותר.     
 "מכתבים אל סבא משה". הספר, בעריכתו של מיודענו שאול -ג( הספר "קשר בל ינתק" 

 תתפי המסעות, בעקבות המסעות. מייזליש, מבוסס על מאות רבות של מכתבים ממש    
 תוכן המכתבים העשירים בהבעת רגשות אמיתיות וכנות, את אין זה המקום לפרט     
 איש איש לפי צרכיו ויכולת התבטאויותיו. מחנכים למיניהם שרכשו את הספר הזה     
 ך עותקים ו"נעלם" תו 500-רואים בו כלי עזר בכל הכרוך בנושא הנ"ל. הספר הופיע ב    
 פרק זמן קצר למדי.    

 

המשלחות האחרונות  2הנני עסוק במפגשי סיכומים של  ,גם בימים אלו של כתיבת דו"ח זה
מהשנה החולפת, אשר כרגיל מתקיימים בהשתתפות הצוות המוביל וכן הורי התלמידים: 

משלחת אחת שהורכבה מאולפנת הראל כפר סבא ואולפנת בר אילן נתניה, והמשלחת 
 דשיים, שהורכבה מאולפנת אוריה באלון שבות ומדרשת עמליהולפני כחה מיהשני

בירושלים. כמוסדות השונים כדלעיל, אף האולפנות הנ"ל הזמינו אצלי את ספרי בתור שי 
וככלי עזר להמשך עיסוקם  ,משתתף במשלחת, כמזכרת מהמסע מ"סבא משה" שלהם לכל

פר וספר הנני מוסיף משהוא אישי בנושא. בימים אלו ממש אני מכין את הספרים: בכל ס
" מלפני חדשים רבים ליציאה עם משלחת נוספת, 8ממני .. בנוסף לכך, מונח אצלי "צו 

שאמורה לצאת בסוף חודש אוקטובר. בתשובתי לפניה זו הודעתי כי... אם הקב"ה יוסיף 
 בקשתם זו.את אשתדל למלא גם  -לתת לי את הכוחות 

 

שת עיסוק רב והנני מודה להקב"ה המאפשר לי להמשיך )?( לסיכום: כל הפעילות הזאת דור
 למלא שליחות זו. 
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 מהביטחון / צוריאל ביאלה
 

ויש לכך התהליך העיקרי שעברנו השנה הוא המעבר מאחריות המשטרה לאחריות הצבא 
 כמה השלכות : 

 )רכז בטחון צבאי( מה  אני סיימתי את תפקידי כשוטר=רב"ש וקיבלתי מנוי כרבש"צ א.
   ין נשארתי שוטר ישאומר שכבר אין לי חלק מהסמכויות שהיו לי בתור שוטר אבל עד    
 מתנדב מה שמשאיר לי מספיק סמכויות לתת מענה ראשוני בשטח!    

 

 לנו את כל צרכי הביטחון שלנו ובתור שכזה כבר זכינו למדריכים י לספק אהצבא אחר ב.
 אימון ראשוני לכיתת כוננות במשק וכבר התחלנו לקבל חלק מהציוד שהיה חסר לנו.שעשו 

 

 ק אשכול ממג"ב"י משאעל כל מספר ישובים אחר ,שים בישובים"שאין כבר רבכ ,כיום ג.
 .הפליליות שאנו נתקלים ביום יוםלשעבר( ואליו אנחנו פונים בבעיות שים ")רב

 

 ועוד כמה דברים נוספים:
מכשירי קשר קטנים לשימוש צוות צח"י וכיתת הכוננות  7קיבלנו אישור לקנות  ,בשעה טובה

  .שעת חירוםב
 .תוקנה הגדר שכמעט ונפלה ליד השער לכיוון המאגר

 .בודקה למסך חדש ושטוחבבימים הקרובים נחליף את הטלוויזיה 
  

כן ירבו  .ליונתן בלום על קבלת אות המתמיד המצטיין של השנה בעמק המעיינותברכות 
כמותו...ובהזדמנות זו אני רוצה לקרוא לכל מי שרוצה לתרום לביטחון בעמק להצטרף 

 )ניתן לפנות אלי להסברים(.  ולהתנדב למתמידים
לאנשי  עדיפות מר בגזרת העמקים ויש"הגהבתקופה הקרובה מחדשים את פלוגות  ,בנוסף

ין בגיל מתאים ורוצה לעשות מילואים קרוב לבית מוזמן לפנות אלי ואני ישעדמ ,אז המקום,
 .אצרף אותו לרשימות

 

ור( למרות שלקראת הסוף זסה"כ עברה עלינו שנה די שקטה )יחסית לפריצות הרבות בא
שוב ולחשאין לשקוט על השמרים וצריך תמיד לשמור על ערנות  ,קיבלנו תזכורת קצת כואבת

 אני מקווה שהשנה נוכל לקדם את נושא המצלמות בשערים! ,בהקשר לכךו.צעד אחד לפני הגנבים..
 

  .בשמי ובשם הצוות אני רוצה לאחל לכל בית שלוחות שנה שקטה ובטוחה
 

 
 
 

 / בת שבע לרנר קהילהנט
 

 אתר האינטרנט הקהילתי "קהילהנט" בשלוחות.  כבר שנה פועל
כנסו לאתר, חלקם באופן שוטף, כמעט יומיומי )חלק משתמשים רשומים שנ 135יש 

רשומים שעוד חלקם רק במקרים בודדים, ויש ומהמחשב וחלק מהאפליקציה בסמארטפון( 
כניסות  30כניסות לחודש, שזה ממוצע של כמעט  700מעל ל לא נכנסו כלל. יש ממוצע ש

 ליום חול )מעט נכנסים במוצאי שבתות(.
 

כלי עוזר וחיוני.  ואני רואה ב -חומר לאתר אלא גם משתמשת באתר כאחת שלא רק מזינה 
 -הכל רשום באתר. רוצים לדעת מתי יש פעילות מסוימת  -במקום לחפש רשימת טלפונים 

  -שעה של תוכנית תרבות וכדומה ופעילות קבועה, למשל שעות מרפאה, ובין אם ז ובין אם ז
ודואר אלקטרוני שמתאימות גם לקבוצות וגם אפשר לבדוק באתר! יש בו מערכות הודעות 

 לכולם. שתגענה למודעות שחשוב
 

למשל, מערכת  -חלק שהפעלנו  -יש עוד הרבה אפשרויות שעוד לא בשימוש שוטף 
כמובן, רק לפי  -אפשרות לבדוק תקציב אישי  -טרמפים, וחלק שבתוכנית להפעיל )למשל 

 -סים חומר, אז יהיה בו יותר חומר סיסמה(. האתר הוא לשימוש של כולם!! אם מכני
כנס יבעלי המחשב לה את כלמודעות, טרמפים, יד שנייה, מתכונים ועוד ועוד!! אני מזמינה 

 שהקהילה שלנו תתקדם ברמה הטכנולוגית! -לקהילהנט וגם להכניס חומר ומידע 
 

 רת טובה, קהילה טובה והרבה פעילות.ואני מאחלת לכולם שנה של תקש
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 / שמואל ברלוביץהבית שלי שלוחות  -וך דירות שיצוות מ
 

 הפעילות צוות שיוך בתשע"

 .למידה מעמיקה של החלטות רשות מקרקעי ישראל הרלוונטיות עבור שלוחות 
 הוחלט להמליץ על חלופת האגודה באם תהיה מעשית.

  בחירת עו"ד יונתן גולדשטיין ממשרד "קופרשמיט גולדשטיין" שבחצור הגלילית לליווי
שפטי של הצוות. המשרד מטפל בעשרות קיבוצים, ויש לו ניסיון רב בייעוץ משפטי המ

 לתהליכי שיוך דירות.
  לליווי האדריכלי של  ,ממשרד "מעשה בבית" שבמסדה ,אדריכל אסף עבריהבחירת

התחיל בהכרה ובמיפוי ו הצוות. אסף מעורב בימים אלו בתהליכי שיוך בקיבוצים נוספים
 לוחות ובקרוב תוצג מפת השיוך.אזור המגורים של ש

 .הכנת מתווה ליישוב מחלוקות העלולות להתרחש עקב התהליך ואישורו באסיפה 
  ביום שני       הכנת מסמך עקרונות השיוך בשלוחות. המסמך יובא לאישור האסיפה

 (.12.10)כ"ט תשרי 
הבניה.  בשנה הקרובה נתמקד בפרטי השיוך, מיגרוש )פרצלציה(, מפות המגרשים וקווי

 שכל החברים ידעו איזה מגרש ובית יירשם על שמם בסוף התהליך. ,בתקווה
 
 
 

 לה דנינומשאבי אנוש / ה
 

 עם סיומה של שנה ולקראת שנה חדשה אנסה לסקור בקצרה מה נעשה בתחום המש"א.
 

בתחום חשבות השכר נעשתה עבודה של הפרדה בין ענפי העסקים לענפי הקהילה ועכשיו 
 אלו הם שני תאגידים נפרדים הנחשבים כשני מעסיקים שונים. .דיםגם ברמת העוב

בעיקר ע"י בנים בעצמאות אשר  ,עדיין נדרשת למידה בתחום זה והפנמה של ההפרדה
עובדים בשני התאגידים ונדרשים לתיאומי מס ומקבלים תלושים נפרדים. עם הזמן אני 

 מאמינה שהעניין יופנם.
 

של העתודה הניהולית בשלוחות ואנו עוסקים במיפוי  הוצגה להנהלה כלכלית תמונת מצב
 הכוחות החדשים שמגיעים לקהילה מתוך המשפחות הצעירות הנקלטות. 

 

 הוקם צוות לאיתור מרכז משק וגזבר שעשה עבודה מקיפה לאיתור מועמדים פנימיים לריכוז משק.
 

לאחר שנים רבות ענף האחזקה נסגר ועברנו לקבל שירותים מקבלן חיצוני. נפרדנו ממוני 
 של שירות מסור לקהילה. והיום מוני נותן ייעוץ לקבלן המבצע לפי הצורך. 

 

הוחלפו מספר ועדות שסיימו קדנציה: ועדת בנים, ועדת בית כנסת וועדת הגיל הרך. 
במסגרת ההחלפות צוות מש"א הביא למזכירות הצעה לשילוב תושבים בוועדות הקיימות. 

 יית הוועדות החדשות ושילבנו גם תושבים כחברי וועדה ומרכזים.לפי החלטה זו פעלנו בבנ
 

צוות יזמויות שהוקם בתחילת השנה בנה תוכנית עבודה להסדרת התנהלות היזמויות. 
במטרה להכיר את היזמויות וללמוד מה  ,הצוות נפגש עם היזמים הוותיקים והחדשים

 להציע גם תמיכה ליזמים מתחילים.הצרכים של כל יזמות. לאחר שנלמד את צורכי היזמים נוכל 
 

ושדה אליהו,  יב"עין הנצבימים אלו מוקם פורום למנהלי ענפים בחקלאות בשיתוף עם 
 סדנת שירות לענפים נותני השירות. 2015ובקהילה מתוכננת לרבעון האחרון של שנת 

 

אנחנו ממשיכים כל הזמן להתקדם כדי לעמוד בלוחות הזמנים  -הוצאת משכורות לחברים 
 ,התחייבנו, לפשט תהליכי עבודה ולהתאים את עצמנו לשינויים בקיבוץ ולחוקי המדינה להם

 תוך דאגה לפרנסת החבר בכבוד ולצמצום הנטל על הקהילה. 
 

במהלך השנה עבדנו בשיתוף עם ישראל צופים על עדכון נוהל עבודה בהתאם לחוברת 
 תאמות הנדרשות.השינוי החדשה. ועם ההחלטה על קבלת השינוי נפעל לבצע את הה

 

נאחל לשלוחות שתמשיך לצמוח ולהתפתח, שהפרנסה תהיה מצויה בכבוד,  ,ובמבט קדימה
 שתהיה לכולנו שנה טובה! שנראה ברכה בעמלנו, בריאות ושמחה!
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 / חיים פרלשטיין מאסיפת החברים
 

 ואני חש שיום חדש )אומנם אובך התבקשתי לכתוב גם משהו וחיכיתי עד לבוקר שאחרי...
כי עברנו שנה מאוד  ?אך בפנים אני אישית מרגיש הקלה וכל זה למה ,(וחום נוראי בחוץ

לדון ולקדם את השינוי. לא אכחיש ובטוח  ,אחת אחרי השנייה ,פותיאינטנסיבית בכינוס אס
וצביקה וקסמן חשו את  ,מזכירת הפנים ,רותם שכטר ,אני שגם חברי להנהלת האסיפה

 .יפה שדנה בגורלנו ובעתידנו ואת הלילות של נדודי שינההאישי לפני כל אס ,העומס הנפשי
זה בסדר  .אני בטוח שיש ציניקנים שמנדנדים כרגע בראשם ואומרים בסתר ליבם אוי אוי אוי

 זה לגיטימי אבל תחושות אישיות קשה להעביר.
פות שדנו גם בבחירת בעלי תפקידים, בנוהליים  יפות בנושא השינוי היו לנו אסיבנוסף לאס

 ם וישנים וגם בשיוך דירות.חדשי
ה גבוה לאין ערוך משנים עברו וכאן המקום להודות לציבור יפות השנה הימספר האס

 . 70שההשתתפות הייתה מעל  ואני לא זוכר שנים שכאל .פותיהחברים הגדול שבא לאס
 

אני כולי תקווה שנדע ללמוד ולהבין ולהשכיל את שהוחלט ובמקביל נדע גם לערער  ,חברים
   .שנה טובה. שנבחנו במהלך השנה ויש לתקנם על דברים

 

 
 

 יוסי בוריסמנהל קהילה / /  תפוח בדבש/ראש השנה תשע"ו
 

, כדוגמת מהותם של הימים הללוכולנו מכירים את סימני החג, שתפקידם להזכיר לנו את 
התפוח בדבש )סימן לשנה מתוקה(, הרימון )שנהיה מלאים מצוות כרימון(, התמרים )תם 

 סלק )שיסתלקו אויבינו( וראש הדג )שנהיה לראש ולא לזנב(, הימן לתום למרירות(, ס -מר 
 מצוות שמיעת -בתורה מופיע ציווי אחד בלבד המתייחס לאופן ציון תחילת השנה  ,אלא מה
השופר קורה לנו להקשיב לקול הפנימי  ,בראש ובראשונה ,לשופר משמעויות רבות השופר.
הסבירו שעצם שמיעת קולות ז"ל וח "השתפרות"זת על " מרמשופרהמילה " .שבתוכנו

התקיעה נותנים לאדם כוחות נסתרים לשנה שלמה לעבודת המידות שלו, וזאת משום 
 שהתורה ניתנה לנו בהר סיני לאחר תקיעה בשופר )"ויהי קול שופר הולך וחזק מאוד, 

"נעשה ונשמע" של התקיעה מעוררת בנו שוב את ה משה ידבר והאלוהים יעננו בקול"(, ולכן
                                                           לעבודה הרוחנית. החשוב ל כךאבותינו שכ

על אותנו קרן של אייל, מלמד  -עשוי, כאמור, מהדבר הפשוט והטבעי ביותר  השופר
ה יותר . על פניו, יכלו היו לבחור בכלי נגינה מרשים הרבהענווה והצניעותחשיבותה של 

הבחירה בפשטות מכוונת אותנו לאותה תכונת הענווה עליה נאמר  ,אולם כינור או כצ'לו
   שהיא הפתח לכל התכונות הטובות האחרות.

תפוח והדבש שכל ילד מכיר ומקשר אותם לראש השנה, ישנם פרושים רבים ל באשר
עזרת בננה לדוגמא, ב המסבירים מדוע אנחנו מציינים שנה מתוקה דווקא בעזרתם ולא

טעם של חמיצות  עלינוושוקולד, שגם כן ימתיקו לנו את החג. בניגוד לתפוח ההוא שהביא 
 ההוא.  וכאב, התפוח שלנו מעורר בדיוק את ההיפך, וכך אנחנו עוזרים לתקן את החטא

אנחנו משתמשים דווקא בדבש משום שאנחנו צריכים לרדות אותו מהכוורת ולסנן בין  ,כמו כן
כך גם בחיים, אסור יגידו לנו הוותיקים שהפסולת לבין החלק הטעים והמתוק.  העוקץ ושאר

לנו להסכים ולקבל כל דבר שנראה מתוק ומפתה. ליצר הרע יש אינסוף טריקים כיצד 
 הלהתחפש לדבר הרצוי והנכון ביותר, אולם עלינו לעמול, לחשוף את השקר שבנפילה לתאוו

                                                                      ולבחור רק במתיקות האמיתית והבריאה.
 

קהילת שלוחות, בעיני כל סימני החג הם כמשל לשנה שבה עסקנו בסוגיות ערכיות ברמת 
 של המשבר הכלכלי שפקד אותנו.  בצלו ,הטווח הקצר ובטווח הארוך

 זאת.                                             נווהבריאה, ועשי התפוח בדבש הוא ההזדמנות שלנו לבחור במתיקות האמיתית
 

 קהילת שלוחות היקרה, 
 תחל שנה וברכותיה..., לטובה עלינו הבאה השנה

יישום תוכנית שינוי  -קרא)מה שנהחשובים שבהם עסקנו  הערכים אותם נטמיע את כל
, האנושיות, המקצועיות, הערבות ההדדית, החדשנות, חיים( את ערכי האמונההאורחות 

 לעתיד שלוחות של קיומה להמשך הערובה כי הם, חברתיתה והלכידות, ההכלה, האמון
 שנה טובה. ועל כל זה נכיר תודה לבורא עולם. .יותר ובטוח טוב
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 / יורם רותם ממרכז המשק
 

 השנה שחלפה התחילה בצילו של משבר קשה בגזר, בתחילתו של תהליך מואץ ל"שינוי 
 השינוי" ובצעדי חירום שנכפו עלינו עקב המשבר הכלכלי.  

 

 הגזר סיים עם תוצאות טובות מאוד, תהליך "שינוי  -השנה מסתיימת ממש ב"נהפוך הוא" 
 בהצלחה מרובה, צעדי החירום הוקלו. השינוי" עבר 

 

 אין הרבה שנים שאפשר להסתכל אחורה ולראות כזה מהפך לטובה בשנה אחת. 
בגזר,  -מכל תחומי המשק  המהפך הזה קרה בזכות חסדי שמיים אבל גם בזכות אנשים

 מה שיש להם כדי שהמהפך הזה  שעבדו, השקיעו, תרמו ונתנו את כל ותבענפים, במזכירות ובהנהל
 יקרה.

 עם כל השמחה על השינוי לטובה שחל במהלך השנה, השנה שחלפה צריכה ללמד אותנו
שמשברים יכולים לקרות, ושאנחנו צריכים להיות מוכנים אליהם. נושא זה יעסיק אותנו במהלך 

 שמטיל  ,תהיה השנה האחרונה להסדר החובות של הקיבוץ הבאההשנה הבאה. השנה 
יום ההסדר בסוף השנה, ישתחררו סכומים נכבדים שעד מעמסה כבדה על התזרים. עם ס

 במהלך השנה  עתה היו מופנים להחזר החוב לטובת פיתוח, השקעות וגם לחלוקת רווחים.
 שנים, נבחן אפשרויות פיתוח וצמיחה בענפים  4החומש שהכנו לפני  נעדכן את תוכנית

ברווחי הגזר, הפעלה  השונים, ייצוב של מפעל הגזר והקטנת החשיפה של הקיבוץ לתנודות
לאחר סיום הסדר  ,מחדש של מפעל המוצרים, נבחן את נושא מנגנון העברת הרווחים לקהילה

 החוב, וכיצד אנחנו רוצים שייראה המשק שלנו בחמש השנים הבאות. 
 

אני רוצה לאחל שהשנה הבאה תהיה קצת פחות סוערת מקודמתה, בלי מהפכים )שימשיך 
 בות וצמיחה, של שגשוג ופריחה, שנה שיתמלאו משאלות ליבנו לטובה.להיות טוב...(, שנה של יצי

 

)צום גדליה(  16.9בהזדמנות זו, אני מבקש להודיע כי אני יוצא לחופשה משפחתית החל מ 
בגזברות  .קהילה ממשיך יוסי בוריס . בנושאי גזברות15.10. אחזור לעבודה ב 14.10ועד 

 יחליף אותי רפי אלון ובענייני ריכוז משק דחופים ישראל מאור.  כללית
 וואטסאפ. -יהם רק במקרים דחופים. אני אהיה בקשר אימייל ונא לפנות אל

 

 .שנה טובה וגמר חתימה טובה
 
 

 
 / שי פרס מהמטע

 

אנחנו נמצאים בעיצומו של גדיד הברי ובעיצומם של שיווק הלולבים. השנה אנו צופים לשיא 
 נשווק מספר שיא של לולבים.  ,בכמות. כמו כןול הן באיכות והן היבולים במג'

 

 מסיק הזיתים לפנינו. מסיק זיתי המאכל יתחיל בימים הקרובים ולאחר החגים נמסוק את
 הזיתים לשמן. 

 

ת בשעות עבודה זה המקום להודות לצוות עובדי הענף שעושים מלאכתם בנאמנות ובמסירו
 במזג אויר קשה. ארוכות ללא חשבון ו

 

 . וצמיחהלכל בית שלוחות שנה טובה, שנת בריאות אנו מאחלים 
 
 

 אלון רבטל /  גד"ש
 

 .שנה עברה...שנה חלפה.... וכמעט שלא שמנו לב שנת השמיטה הסתיימה לה
 

 עכשיו אפשר לשנס מותניים ולחזור לעבוד במלוא המרץ.
 

 נקווה שהשנה הבאה עלינו לטובה תהיה לא פחות גשומה מהשנה החולפת.
 

 עתירה ביבולים לחיטה, לעגבניות, לשעועית, לחמניות, לשום, לבצל  השתהיה לנו שנ
 ולאבטיחים.

 

 ומי ייתן שבקיץ הבא נשב על המרפסת ונספור ציפורים נודדות....
 

 שנה טובה וגמר חתימה טובה!!צוות הגד"ש מאחל לכל בית שלוחות 
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 / דליה וצוות הגזר מהגזר
 

 (.21)ויקרא כ"ה/ את ברכתי לכם בשנה השישית ועשת את התבואה לשלש השנים" "וציויתי
 

כמאמינים בני מאמינים תהינו בשנה שעברה מה קרה לברכה המובטחת, והנה זכינו לקבלה, 
 אמנם באיחור, אך בשפע.

 עונת תשע"ה התאפיינה בתוצאות טובות במיוחד, ומי שנכח באסיפה ראה את המספרים. 
 ממספר גורמים:ההצלחה נבעה 

 

  ומתן מענה מקדים לרוחב כל החזית 2014זיהוי מוקדם של הבעיות מעונת. 

 תם ובכמות נאהגשמים בע. 

 יבולים גבוהים בשדות וגזר באיכות טובה. 

 קי ייצוא רעבים לגזר וכמויות קטנות מהרגיל שגידלו בארץ אחרי השנה הגרועהושו 
 .שעברה על כל המגדלים בתשע"ד

  ומחירים גבוהים בגזר האורגניהצלחה מקצועית. 

 שערי מטבע סבירים. 

 ניצול מוצלח של הזדמנויות עסקיות. 

 משנה שהניבה רווחים )מיון של גזר מסעד ומדורות שגודל בצפון(-עבודה בקבלנות. 
 

הן ברמה האישית והן ברמת הענף על מנת  הגזר, עובדי של מרשימה אך מעל הכול התגייסות
 .2014ל לצלוח בשלום את המשבר הגדול ש

 העונה הסתיימה בתחילת יולי ומאז עוסקים בבית האריזה באריזת גזר לשוק המקומי 
 ובעבודות תחזוקה ושיפור לקראת העונה הבאה.

 עובדי השדה עוסקים בהכנת השדות וכבר נזרעו השטחים הראשונים.
ים חדר המשלוחים מנוצל כעת לאריזת לולבים מכל האזור ולטיפול בתמרים מזן ברהי שמגיע

 לכאן ממטעי האזור ומכאן נשלחים לשוק המקומי ובעיקר לייצוא.
 

 אנחנו מודים לכל מי שתמך ועודד בתקופות הקשות ושמח אתנו כשהמצב השתפר.
 תודה מיוחדת למוסדות הקיבוץ שבלי עזרתם לא היינו צולחים את המשבר.

 

 שנה טובה ומוצלחת לכולנו.
 
 

 / יחיאל נזרי מדגהמה
  .בדילולים של דגים מהמאגרים :עסוקים

 .משלוחים של דגים לפני החגים
 מניעה של נזקים מצפרים, ותנאי מזג אוויר קשים.

 .כולם שנה טובה ולאכול הרבה דגיםמאחלים ל
 
 
 

 / נתן סימון ענף המים
 

 יצרו ספיקה נאה במעיינות. תםגשמים מרובים ובע ה עלינו שנה טובה,בחסדי שמים עבר
 לכן מאגר גלבוע כמעט אביב נעים ואף קריר במעט גרם להשקיה מועטה בשדות ובמטעים,

 מלא לטובת השקיית גידולי הסתיו.
 מי השתייה. רשת בתחזוקתלאחר התפרקות ענף  האחזקה לקח ענף המים על עצמו לסייע במקצת 

  יקטור של הכנסת שינויים בהספקת מים חמים וכן מדידת מישמוליק שכטר התמנה לפרו
 לפרויקט זה. לכן חלק גדול מזמנו בעתיד הקרוב יופנה השתייה  בבתי החברים וקריאתם מרחוק,

 ף של מערכת המים יש מספר עבודות המתוכננות לחורף הקרוב:מלבד ניהול שוט
 ם.סיום תיקון מערכת ההשקייה בזיתי

 ממערב לקיבוץ(.-6בחלקת תמרים החדשה )חלקה  התקנת מערכת  השקייה
  ההודים וכלל המשק, הלול, התקנת אגירת חירום של מי שתייה בשביל הרפת,

 ע"י תיקון בריכת הבטון ליד הנוי ותיקון מערכת השאיבה ממנה.
 

 ושימטיר לנו האל מברכותיו. אני מאחל לכל הציבור הגר בשלוחות שנה טובה,
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/ פרץ חייקין מהנעשה במתכת שלוחות  
 

 נראית מבטיחה.  2015שעברה נגמרה בתוצאות טובות, וגם שנת  2014שנת 
 

 הפרויקט המרכזי היה עסקת הגזר עם בלרוס: בנית מערך גזר מודרני מעבר לים. 
 זכינו בפרויקט הזה בזכות הניסיון הרב שצברנו במערכי גזר בשלוחות ובארץ כולה.

 

 תעשיית המזון כגון:  -חומי התעשייה עיקר הלקוחות שלנו היום הם מת
 טיב, עוף טוב, בקר תנובה, תנובה תל יוסף, סודה סטרים וכד'. 

 ב, פלסים ועוד. "תעשיית הפלסטיק כגון: תוסף, פלצי
 בענף המדגה שעליו היינו מבוססים בתחילת דרכנו צומצמה הפעילות.

 

. בשני המקרים שלחנו פתחנו בתוספות לעסקת בלרוס בתחומי הגזר והתפו"א 2015את שנת 
 צוותים להרכבה במקום. 

 בהמשך קבלנו חלק בפרויקט מערך הגזר החדש בקיבוץ סעד, שאותו אנו מסיימים בקרוב. 
 

 העבודה ב"מתכת" קשה )חם, חם, חם( אבל גם מעניינת ומגוונת.
 

 המהנדס.  ,לאחרונה התחדשנו בממ"ד תקני, שמשכן את משרדי, ולחדרי הקודם עבר ארז
 כביש הגישה למשק נסללה רחבת כניסה למסגריה.עם חידוש 

 

 לסיום, תודה לעובדים המסורים, ולכל המתעניינים. 
 לכל בית שלוחות שנת שינוי מבורכת וצמיחה בכל התחומים.  

 
 
 

 / צביקה וקסמן מהרפת
 

 שנת תשע"ה אוטוטו עוזבת 
 ושנת תשע"ו במהירות מתקרבת

 סוף הוא תמיד גם התחלה חדשה
 תמיד מסכמים ומיד מבקשים בקשה

 

  :לסיכום אז
 לייצר מחסור בחורף על מנת שנחרוג בקיץ. והצלחנובהתאם לציפיות, השתדלנו  התגלגלההשנה 

 אם מצליחים להעביר חלב מחודשי הקיץ לחורף מקבלים תמורה גבוהה יותר ולשמחתנו זה הכיוון.
 

 תה ירידה בחלב וכן המלטותיבעקבות החום הגדול של אוגוסט אשר גרם קושי רב לפרות הי
למעט מספר פרות שמתו מסיבות לא ברורות.  ,אבל בסה"כ העדר עבר זאת יפה ,מוקדמות

 מקוים שלשנה הבאה נצליח לשפר את התנאים לפרות בקיץ כדי שמקרים אלו לא ישנו.
 ם ירידת הטמפרטורות כל העדר הכל עבר יחסית חלק ומקוים שע ,לדותמבחינת ההמלטות והוו

 יתייצב.
 

 אולי אף טיפה מעבר אבל עוד מוקדם מלסכם.  ,שנעמוד בתוכניתמבחינה כלכלית נראה 
 

  אז מה נאחל לבית שלוחות לשנה החדשה שבפתח
 הרבה בריאות ואושר זה הכי חשוב לבטח

 רווחה כלכלית ופרנסה בכבוד
 ושהשינויים שבפתח ייטיבו עם כולם מאוד

 שנמשיך לקבל החלטות טובות ביחד
 פחד כי שכולם נותנים כתף לאף אחד אין

 שנזכור תמיד מה באמת חשוב ומהו העיקר
 .ולא נתעסק עם הטפל והמיותר

 

 .הנהדר ,חולביםתורנים ו ,לכל צוות הרפת - רוצה גם להגיד תודה אישית
 .כיף לעבוד אתכם ולראות את הרצון וההשקעה

 מסגריה, מוסך רכב, ענף המים, בניין, מש"א, -חשמליה, מוסך :לכל נותני השירותים
  רבה.תודה  ,חד"א, מרכז משק ויו"ר הנהלה כלכליתווות מטבח הנהלת חשבונות, צ
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 האוכל-שעות הארוחות בחדר
 לאחר התפילה מידליל שבת 

 .11:30שבת צהריים 

 

 
 
 

 / רותם שכטר מזכירת הפנים
 

  סתיו יהודי בארץ אבותי"
  שולח בי

  .רמזי אלול
  כבר משתגעות בי קצת

  רים הקטנטנות שורקות העצבהציפו
  .של יום הכיפורים

  .אז יתקע בשופרות לפתוח שערי שמיים
  ופנים יהודיות מן הגולה

  באפרפר נוגה
  .ירחפו לפני כסא אדון עולם

  ובקשות ותחנונים וניצוצות הרבה
 /אברהם חלפי " .בעומק עיניהן

 

 אני מנסה להעביר בראשי את כל מה שעברנו השנה: 
העשייה, השיחות, הישיבות, האסיפות, הפרידות, הלידות, השמחות והחששות.  האתגרים,

את הרגעים הגדולים ואת הרגעים הקטנים, הבחירות שבחרנו ועל מה שוויתרנו, החלומות, 
 השאיפות וגם האכזבות. מאגר עצום של חוויות קהילתיות שעברנו השנה. 

א )מפאת הזיכרון או מפאת קשה מאוד לסכם שנה. להחליט על מה לכתוב ועל מה ל
 היריעה(. 

ת/ענפים/ועדות ובעלי תפקידים שנרתמו למשימה וכתבו יואני שמחה ומודה למרכזי פעילו
 עשייה וזיכרון קהילתי. ,מראי ליבם סיכום שנה וביחד ייצרו לנו פספס שלם של חוויה

 

ברי לח ,אני רוצה להודות ליוסי בוריס, יורם רותם והלה דנינו על העבודה המשותפת
שרית זיסוביץ על העריכה וההגהה של גיליון להמזכירות על השותפות לדרך, לתרצה אלון ו

מנהלי הפעילויות והענפים על עשייה   ,זה )כמובן גם על כל השנה(. לכל בעלי התפקידים
 קהילתית, חברתית ומשקית ברוכה, על האמונה במטרה ועל העמידה באתגר. 

 

ביקורת הטובה והמילה התמיכה, האמון, ההשותפות, לכל קהילת שלוחות היקרה תודה על 
  בונה שזכיתי לקבל ממכם גם השנה.ה

 

 . לכאן או לכאן והחלטות דילמות מעט בלא המלווה מורכב תפקיד הוא פ"מזכ תפקיד
  . השנה במהלך בעבודתי במישהו פגעתי אם סליחה לבקש רוצה אני

 

מוקירה ומכבדת את  ,אני מאחלת שתהה זו שנה של דרך חדשה, מחודשת, שמעריכה
 קליטה והתחדשות.  ,העבר ונותנת תקווה לעתיד של צמיחה

 שנה של יציבות, הוגנות, של עשייה פנימית וחיצונית. שנה של בריאות ובטחון. שנה טובה. 
 

 
 
 

 

                                          

 שלום -שבת        
 

 טוב - חודש       
 

 טובה -שנה   
 


